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2                 Váci Hírnök

Több mint félszáz napirendet tárgyalt meg 
márciusi ülésén a váci képviselő-testület, 
amely a februári ülésről elnapolt előterjesz-
tésekkel és a polgármester által megvétózott 
döntéssel is foglalkozott.  

A februári ülésen ugyan a testület elfogad-
ta az önkormányzat szervezeti és működési 
szabályzatát (SzMSz) érintő módosításokat, 
de arról Matkovich Ilona vétója miatt újra kel-
lett tárgyalni. Elfogadták a pártpolitika és az 
értékítéletek önkormányzati médiára vonat-
kozó tilalmát és az összeférhetetlenség sza-
bályainak szigorítását, valamint azt is, hogy a 
jövőben a jegyzőkönyveknek tartalmukban 
kereshető formában kell felkerülniük a váro-
si honlapra. 

A testület egyelőre nem szavazta meg a 
deákvári kézilabda-akadémia hosszútávú, évi 
30 millió forintos támogatását, mert a vita 
során sem derült ki egyértelműen, hogy az 
egyesületnek vagy a fenntartó alapítványnak 
célszerű-e adni a támogatást. Nem épülhet 
magasabbra a Karacs kollégium egykori épü-
lete sem a grémium döntése értelmében. 
Elfogadták a veresegyházi vasútvonal terve-
zett felújítása kapcsán az érintett részek új 
tulajdonosi lehatárolásait. Egy zárt ülés után 
aztán már sorra vehették a márciusi ülés na-
pirendjét is.  

Nyílt ülésen módosították az SZMSZ-t; 
meghatározták a szünet maximális idejét, 
valamint változtattak az ülések berekesztési 
szabályain. Matkovich Ilona tájékoztatójából 
kiderült, hogy a polgármester a tavaly szep-
temberi árvízi védekezés költségeivel össze-
függésben új vis maior pályázat beadására 
hozott határozatot.

Téma volt a politikai tanácsadók fizetése 
is. A testület nem fogadta el, hogy a szerző-
désbontást követő felmondási időre fizetést 
adjon. Egybehangzó szavazással fogadták el 
a Váci Hírnököt is kiadó Váci Városimázs Kft. 
és az önkormányzat között kialakított, az év 
végéig érvényes feladatellátási megbízási 
szerződést. 

A testület a polgármester szavazatával el-
lentétben a Parlando társulat támogatásáról 
is döntött, valamint működési támogatást 
nyújtott a Vox Humana énekkarnak. Egy 
képviselő módosító javaslatát elfogadták, így 
egy Franciaországba utazó városi delegáció 
tagjainak ki kell fizetni a repülőjegyük árá-
nak a felét.

A grémium másnap folytatta munkáját, 
ahol 10 képviselő tudott jelen lenni. A mű-
velődési központ idei üzleti terve alapján 
nem ők szervezik a Váci Világi Vigalmat, de az 
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interneten elterjedt hírekkel ellentétben – az 
igazgató, Laczi Sarolta állítása szerint – várha-
tóan több produkció megszervezését hozhat-
ja majd az idei év az intézményben. Egy ha-
tározatban szabad utat adtak a börtön alatti 
területre vonatkozóan arra, hogy átsorolással 
ezen részen megnyíljon a lehetősége szál-
lodahajók kikötésének. Erről egy ismert hajó-
társaság kérésére döntöttek. A Polgármesteri 
Hivatalban tapasztalható, tavalyi, 20 százalék 
körüli munkaerő-fluktuáció okait firtatta a 
testület. Volt olyan képviselő, aki az idei po-
litikai csatározásokkal magyarázta volna a 
tavalyelőtti távozásokat is.

Visszaélésgyanús esetre hívta fel a pol-
gármester figyelmét Szabó Csaba képviselő, 
aki egy ellenőrzési jelentésre hivatkozva azt 
kifogásolta, hogy a Váci Humán Szolgáltató 
Központ luxuscikkeket (drága parfümöket 
és ránctalanító krémeket), 148 kilogramm 
húst, bútorokat vásárolt ukrajnai menekült 
családokra hivatkozva, úgy, hogy a menekül-
tek egy korábbi beszámoló alapján teljesen 
berendezett lakásokba költözhettek be. A 
képviselő szerint ez napi 6 kiló húsfogyasz-
tást jelentene a három családnak a szintén 
elszámolt lazacfilé, a 150 kiló lapocka, a 33 
kiló kolbász és a Rio Mare konzervek mellé. 

Inotay Gergely alpolgármester szerint – 
mivel sok állami támogatást kaptak erre a 
célra – azt érdemes vizsgálni, hogy a termé-
kek eljutottak-e a rászorulókhoz. Hozzátette: 
Képviselőtársa feljelentést tett, bízzon a ren-
dőrség munkájában! A témához kapcsolódva 
Ferjancsics László kérte annak a bankszámlá-
nak a költéseit, amelyet az önkormányzat 
azután hozott létre a menekültek megse-
gítésére, hogy Oroszország megtámadta 
Ukrajnát. Mint a képviselő fogalmazott: „…
van bennem egy nagyon minimális félsz, 
hogy esetleg innen is parfümökre és ráncta-
lanító krémekre költöttek”. Hozzátette: Azért 
is érdeklik ezek a pénzmozgások, mert ő 
500.000 forintot fizetett be támogatásként 
erre a számlára. 

Márkás ruhák, arckrémek
az állami támogatásból?

Megkezdte az önkormányzat a kommuná-
lis adóról szóló tértivevényes levelek postá-
zását a váci ingatlantulajdonosok számára. 
Még tavaly novemberben döntött a testület 
a helyi adók emeléséről. Ennek keretében a 
lakosságot érintő kommunális hozzájárulás 
évi 20-ról 26 ezer forintra  nőtt január 1-től.  

A városvezetés a kormányzati elvonásokkal 
indokolta az emelést, amiből idén 75 millió 
forintos többletet remélnek. A vonatkozó 
jogszabály szerint mind a 13 ezer érintet-
tet tértivevényes levélben kell értesíteni a 
döntésről. A levelek kiszállítását márciusban 
kezdte meg a posta. Ha a küldeményt nem 
veszi át a címzett, akkor azt a belvárosi nagy-
postán kell átvenni lakcímkártya és személy-
azonosító okmány bemutatásával. A 13 ezer 
darab tértivevényes levél kézbesítése közel 
20 millió forintjába kerül a városnak. Utoljára 
2016 januárjától emelte az önkormányzat a 
kommunális adót, 10 ezerről 20 ezer forintra.

Tértivevényes értesítő
a megemelt helyi adókról

Idén is ingyenes nőnapi műsorral várta 
a váci hölgyeket az önkormányzat március 
9-én a Madách Imre Művelődési Központ-

ban. A megjelenteket Ress Hajnalka énekes 
szórakoztatta Pánczél Kristóf zongoraművész 
kíséretével. A koncert előtt az eddigiektől el-
térően nem Matkovich Ilona polgármester, 
hanem Rozmaring Sándor alpolgármester 
köszöntötte a megjelenteket. A politikus be-
szédében azt hangsúlyozta, hogy jó lenne, 
ha a közéletben is egyre több nő vállalna 
szerepet.

“Amikor a nőket köszöntjük, az élet forrását 
köszöntjük. A teremtés, a születés forrását és 
ezzel együtt a szeretet forrását. Szeretet nél-
kül aligha van értelmes élet. Látjuk, mit mű-
vel a világgal a szeretetnélküliség, az önzés, 
az elnyomás, úgyhogy most különösen fon-
tos küldetése van minden nőnek. Minden 
férfitársam nevében köszönöm, amit értünk 
és a világ szebbé, jobbá és igazságosabbá 
tétele érdekében tesznek. Tudom, nekünk, 
férfiaknak is van még tennivalónk” - fogal-
mazott az alpolgármester köszöntőjében.

Ismét ingyenes koncerttel
várták a váci nőket



Jess Kinga - 2. vk. Belváros
Rosta Zoltán - kompenzációs lista

Képviselőként fontosnak tartjuk, hogy 
segítsünk, most erre árván maradt helyi 
fiataloknak van szüksége. Évek óta Vácon 
tanulnak a Hekli testvérek a Cházár iskolá-
ban (Renátó 23, Vivien 22 és Erzsébet 21 
évesek). Félárvaként kerültek az intézetbe 
óvodás korukban, 2023-ban elhunyt az 
édesapjuk is, így család, rokonok és örök-
ség nélkül maradtak. Jelenleg az intézeti 
szakiskola tanulói, de ezzel párhuzamosan 
a lányok várhatóan az idén érettségizni is 
fognak. A gyermekvédelmi rendszerből a 
tanulmányaik végeztével kikerülnek, emiatt 
a munkahelyük és a lakhatásuk nem lesz 
biztosított. Fontos, hogy a testvérek együtt 
maradhassanak. Az intézetben töltött évek 
alatt valamennyi pénz összegyűlt a bank-
számlájukon, de ez igen jelentős mértékű 
kiegészítésre szorul egy esetleges ingatlan-
vásárlás esetén. Elképzelésük szerint Vácon 
vagy környékén keresnének alkalmas in-
gatlant és munkahelyet. Cházár András Ala-
pítvány 11742094-27009521-00000000, 
közlemény: „HEKLI TESTVÉREK REMÉNYE 
2025.” Hálásan köszönjük mindenkinek, 
aki támogatásával biztosítja, hogy a testvé-
rek megkezdhessék önálló életüket!

Inotay Gergely - 3. vk. Belváros

A költségvetés el-
fogadását követően 
elkezdtük a belvá-
rosban a terveztett 
munkákat. A Rózsa-
kerttel kapcsolatban 
többen kerestek 
meg, jelezve a rom-
ló közbiztonságot. 
Nekik jó hír, hogy két 
ügyben is eljár a ren-

dőrség, de a közbiztonság érdekében már a  
költségvetés tervezésekor kezdeményeztem 
a park területén szolárlámpák telepítését, 

ennek tervezését kezdtük el március máso-
dik felében. A Duna-partra és a Budapesti 
főútra újabb kültéri szemetesedények kihe-
lyezését kértem, reményem szerint ezek is 
hamarosan kikerülnek. A Városfejlesztő Kft. 
alvállalkozó bevonásával március 4.

hetében elkezdte az árvíz által szennye-
zett Duna-part takarítását. Kedves belvárosi 
lakóimnak jelzem, várom megkeresésüket; 
a tavasz, nyár, ősz folyamán pénteki nap

délutánjain önkéntes munkámmal se-
gítek olyan közterületi feladatokban, mint 
szemétgyűjtés, szegélyezés, ház előtti mun-
kák: fű- és sövénynyírás. Lehetőség szerint 
a Városfejlesztő Kft. munkatársait is bevo-
nom, de jó alkalom ez lakóinkkal való esz-
mecserére, beszélgetésre is.

Ferjancsics László - 4. vk. Alsóváros

Választókerüle -
tem játszóterein 
(így a Damjanich 
utcai „hajóson” és a 
Nagymező utcain is) 
karbantartott, jórészt 
újrafestett eszközök 
várják a kisebbeket 
és nagyobbakat. 
Emellett kérésem-
re Alsóvárosban is 

megkezdődtek a padfestési munkák. A Rácz 
Pál és a Damjanich utca környékén – de 
hamarosan a Rádi úti lakótelepen és más 
helyeken is – megújulnak az ülőbútorok. 
A Kötő utcai játszótéren az egyik laphintát 
bölcsősre cserélték a város munkatársai, 
hogy a kisebb gyermekek is játszhassanak 
ezen az eszközön. Az egyik előző képviselő-
ségem alatt kezdeményezésemre létesült 
ez a játszótér, amelynek nemrég a gumibur-
kolata is megújult. Ez, valamint az itteni for-
galmi rend megváltoztatása is hozzájárult 
az itt pihenő felnőttek és a játszó gyermekek 
biztonságához.

Makrai Zsolt - 5. vk. Alsóváros

A Földváry la-
kótelep parkolási 
gondjait nem csak 
új parkolóhelyek 
építésével lehet 
kezelni, hanem fel-
festésekkel és átszer-
vezéssel is. Jó ideje 
üres a Zöldfa utca 
38. számú tízemele-

tes melletti volt szelektíves hulladéktároló 
sziget, miközben ettől néhány tíz méterre 
autók mellett sorakoznak szemeteskonténe-
rek. A városházán elfogadtattam, hogy a volt 
szelektíves részre legyenek áthelyezve ezek 
a konténerek. Ennek előnye egyfelől, hogy 
az autóból történő illegális kipakolások itt 
nehezebben kivitelezhetők, de ami ugyani-
lyen fontos, hogy a visszamaradó részen két 
parkolóhely jön létre. Ezek megvalósítása 
a tavasz folyamán várható. A Diadal téren 
is rendnek kell lenni, így több kedves lakó 
kérését felkarolva a stadionhoz vezető híd 
lépcsőjének javítása, valamint tuják nyírása 
ügyében intézkedtem, az útburkolati jelek 
(felezővonal és gyalogátkelőhely) felfesté-
sére pedig ígéretet kaptam. Kérésemre az 
út szintjére süllyesztették a Mária utcából 
kijövő csapadékcsatorna elzáróját. Ennek 
kiálló csonkja a gépjárművek gumiját ve-
szélyeztette, ráadásul, ha egy nagyobb autó 
tönkreteszi, akkor néhány utca árvízvédel-
me nehéz helyzetbe került volna.

Mokánszky Zoltán - 7. vk. Deákvár

Matkovich Ilona 
polgármester idén 
sem tett le arról a 
szokásáról, hogy to-
vábbra is csak a ka-
meráknak igyekszik 
beszélni, folyamato-
san politikai csatá-
rozásokat provokál 
a város tényleges 
vezetése helyett. A 

választókörzetem érdekében tett javasla-
taimat folyamatosan leszavaztatja, pedig 
a közterületeink állapota - nemcsak a vá-
lasztókerületemben, hanem a város egész 
területén -  kritikán aluli. Több mint egy éve 
a Sirály utcai óvoda bejáratától mintegy 15 
méterre álló villanyoszlopból már csak egy 
csonk van, a világítást a mai napig nem si-
került megjavíttatnia, így ott azóta is sötét-
ben botorkálnak az óvodások, a szüleik és 
az ott élők. EGY ÉVE nem sikerült senkit sem 
rávennie az apparátusból, hogy megoldja 
ezt az egyszerű feladatot. Mindeközben a 
választókörzetem fejlesztése érdekében tett 
javaslataimat nem kívánják továbbra sem 
betervezni a költségvetésbe, illetve szavaza-
tukkal támogatni. Nem kívánja megoldani 
a MÁV-telep utcaiak problémáját, a Csillag 
utcaiak nehézségeit, több játszótér fejlesz-
tését, s ahol nagyon sok deákvári jár, a Cser-
je utcai lépcsősor, valamint a Bimbó utcai 
lépcsősor felújítását. Egy minimális, 2,5 
milliós értékű felújítás kivételével mindent 
leszavaztatott!
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Tótváradi-Nagy Bence - 8. vk. Deákvár

A képviselő-tes-
tületi munka során 
számomra továbbra 
is a deákvári körze-
tem képviselete a 
legfontosabb. Ezért 
is szólaltam fel a 
februári és a márci-
usi üléseken többek 
között a városrész 
közbiztonságának 

javítása, valamint több fejlesztés megvalósí-
tása érdekében. A lakosok évek óta kérték a 
Fekete utcai platánsor visszavágását, mivel a 
nyári viharok során rendszeresen szakadtak 
le ágak a fákról. Kezdeményezésemre tavaly 
fadoktor vizsgálta át egyesével a fák egészsé-
gi állapotát, majd a vizsgálati eredmények 
alapján februárban a Váci Városfejlesztő Kft. 
megkezdte a fák visszavágását. A munkálatok 
márciusban alpinista technika bevonásával 
fejeződtek be, amelynek köszönhetően meg-
újulhatott az impozáns, százéves platánsor. 
Az elvégzett munka összértéke meghaladja 
a tízmillió forintot.  Márciusban megkezdőd-
tek a Béke téren és a KRESZ-parkban is a ta-
vaszi karbantartási munkálatok, Törökhegy és 
Bácska városrész utcáiban pedig az általam is 
leadott hibajegyek alapján végzett útkarban-
tartást a Váci Városfejlesztő Kft. 

Rozmaring Sándor - 10. vk. Deákvár

Az elmúlt időszak-
ból három kiemelt 
tevékenységről sze-
retnék tájékoztatást 
adni:

Alpinisták köz-
reműködésével el-
készült a Fekete és 
Wolkóber utcai bal-
esetveszélyes platán-
fák korona-alakítása. 

A Katasztrófavédelem előírásainak megfele-
lően a deákvári vízfogó mindkét medencé-
jében véget ért a növényzet karbantartása. 
Kamerával feltártuk a Gombási út földalatti 
esővíz-elvezető csatornáját a Spar Áruház és 
a Naszály utca közötti szakaszon. A szakértői 
jelentés ismeretében dönthetünk a további 
teendők ütemezéséről. A Munkácsy-park-
ban felújítottuk a gyalogösvényt, amin fa-
forgács-borítás biztosítja a komfortosabb 
közlekedést. Végéhez közeledik a három 
évvel ezelőtt elindított agyagbányai elektro-
moshálózat-bővítés. Ennek eredményeként 
21 lakóingatlanban válik biztonságossá az 
áramfelhasználás. A DDC Kft. vezetőjével 

folytatott tárgyalás nyomán újabb kőszállítá-
sokkal tudjuk segíteni a külterületi földuta-
kon és dűlőutakon közlekedők biztonságát, 
valamint folytatódhat a Gombási-Sejcei út 
melletti vízelvezető árok újabb szakaszainak 
felújítása. Közösen keressük a megoldást a 
bányamederben összegyűlő esővíz haszno-
sítására. Terveink között szerepel az agyagbá-
nyai romos buszváró felújítása is.

Kárpáti-Kelemen Katalin -
kompenzációs mandátum

A képviselő-tes-
tület átruházott 
hatáskörben az ado-
mánycsomagokkal 
kapcsolatos döntési 
jogokat a szociális 
ügyekkel foglalkozó 
Emberi Kapcsolatok 
Bizottságára dele-
gálta. A Bizottság 
elnökeként elmond-

hatom, hogy a költségvetés elfogadását 
követően azonnal munkához láttunk. Elfo-
gadtuk az adományosztásra vonatkozó tervet 
és annak munkafolyamatait. Közzétettük a 
csomagigénylés felhívását az Önkormányzat 
hivatalos oldalán és a közösségi oldalakon. 
Frakciótársam javaslatára a Bizottság döntött 
a húsvéti csomagérték összegének megeme-
léséről és arról is, hogy a jogosultak részére 
küldjünk ki értesítő levelet az adányigény-
lésről. Míg mi azon dolgozunk, hogy minél 
többen igényelhessék a csomagot, addig 
polgármester asszony a közösségi oldalán 
úgy fogalmazott: “A Bizottság nem kompe-
tens a feladat ellátásában, és törvényt sért.” 
Ezzel szemben a valóság az, hogy az Emberi 
Kapcsolatok Bizottsága jogszerűen fölhatal-
mazott, törvény szerint hatáskörrel bíró tes-
tületi szerv. Mégis ott tartunk, hogy a minket 
jogosan megillető alapinformációkról sem 
kapunk tájékoztatást, kérésre sem. Ennek 
ellenére mi továbbra is elkötelezetten dolgo-
zunk azon, hogy a jogosultak részére biztosít-
suk a húsvéti támogatást.

Szabó Csaba - kompenzációs mandátum

Újabb baloldali 
botrány! Ránctalaní-
tó krémekre, márkás 
ruhákra és fehérne-
műre költötték az 
ukrán menekültek 
megsegítésére szánt 
támogatást. Hóna-
pok óta titkolózik 
Matkovich Ilona és 

a Váci Humán Szolgáltató Központ vezetője. 
„Gyógyszerek, vitaminok” címen vásároltak 
arckrémeket, ránctalanító krémeket. „Ve-
gyiáruk” címen drága arckozmetikumokat, 
tusfürdőket, női-férfi parfümöt stb. Pu-
ma-Adidas ruházatot, fehérneműket a Cal-
zedoniából, drága ételeket, pár hónap alatt 
közel 300 kg sertéshúst. Matkovich Ilona 
barátnője igazi jó gazda módjára gondos-
kodott a menekültekről. Csak épp a gazda 
kicsit elszámolta magát, és a saját portáját 
is feltöltötte egy-két dologgal? Matkovich 
Ilonának mindez teljesen belefér, és még 
azután is védi a barátnőjét, hogy a kényes 
kérdésekre az intézményvezető úgy reagált, 
hogy középső ujjával bemutatott egy bi-
zottsági ülésen. De a rendőrség és a NAV is 
nyomoz, úgyhogy fény fog derülni az igaz-
ságra, és aki bűnös, az megjárja! Vác többet 
érdemel!

Ványai László -
kompenzációs mandátum

Képviselői mun-
kám jelentős részét 
az Emberi Kapcsola-
tok Bizottsága (EKB) 
működésében kiala-
kult „botrányszagú” 
helyzet kezelése 
teszi ki. A képvise-
lő-testület úgy hatá-
rozott, hogy a hús-
véti és karácsonyi 

ajándékcsomagokkal kapcsolatos döntést 
az EKB hatáskörébe adta. A határozatot kö-
vetően a jegyző, valamint az egyik alpolgár-
mester következetesen azt a tájékoztatást 
adta, hogy ezentúl a bizottságnak kell min-
den feladatot ellátnia, így az adminisztrációt 
és a logisztikai teendőket is. Hetek óta azon 
megy a vita, hogy kinek mi a feladata. Az idő 
telik, a feladatok elodázásával, a bizottság 
határozatainak végre nem hajtásával akadá-
lyozzák az adománycsomagok célba juttatá-
sát. A polgármesteri hivatal álláspontja sze-
rint a bizottság nem utasíthatja a hivatalt. 
Azonban a bizottság határozata, ugyanúgy, 
mint a képviselő-testület határozata, norma-
tív tartalmú - annak végrehajtására a címzett 
polgármesteri hivatal a jegyző útján köteles. 
A vonatkozó törvényi szabályok egyértelmű-
en, tisztán és világosan levezethetők. A tör-
téntek alapján vezetői hiba történt, az ügyet 
ennek megfelelően kezeljük.

A képviselői beszámolókat a Váci Hír-
nök tartalmi módosítás nélkül közli az 
önkormányzati SzMSz értelmében.
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lesztő Kft. a nyíltvízi elvezető árkok 80 száza-
lékát rendbe tette, így a Kosdi úton, a Fekete 
utcában, Kárász utcában, a Radnóti úton és az 
Újhegyi úton csatlakozó nyílt vizes árkokat is, 
amelyeknek a vízhozama ide van bevezetve.”

Nemcsak a vízgyűjtőkkel kapcsolatban fo-
lyik a munka: a Balassagyarmati út és a Szent 
Mihály dűlő kereszteződésénél lévő kétlyukú 
hídnál a Váci Városfejlesztő Kft. visszabontott 
és megerősített egy megsüllyedt vízelvezető 
aknát. A karbantartás idején félpályás útlezá-
rás volt.

Szűkebb utcákban is jól hasznosítható, újsze-
rű kisteherautókat vásárolt a Váci Városfejlesz-
tő Kft. A tavaly elindított beszerzés lezártával 
két billenőplatós, 4-6 éves jármű került a 
közterületek tisztán tartásáért, zöldfelület-ke-
zeléséért is felelős városi céghez. A két teher-
autó vételára összesen húszmillió forint volt a 
polgármester tájékoztatása szerint. 

Matkovich Ilona elmondta, hogy a folya-
matos beszerzésekre azért van szükség, mert 
“már nagyon rossz állapotban van a Városfej-
lesztő gépjárműparkja”. A polgármester sze-
rint a városi cégnél van néhány olyan teherau-
tó, “amelyeket már nem lehet levizsgáztatni, 
és amelyek eladásra kerülnek majd”.

Rendbe teszik a vízelvezetést

Elkezdték kitisztítani a deákvári záportáro-
zó területét; a Városfejlesztő munkatársai a 
bokrokat is ritkították és a fákat is metszették. 
A 15 ezer négyzetméteres terület a munká-
latok után ligetesebbé válik a városvezetés 
várakozásai szerint. Az éves karbantartásra az 
elmúlt időszak csapadékmentes időjárása mi-
att került most sor. Az önkormányzat üteme-

zetten végzi Deákvár vízelvezető hálózatának, 
az árkoknak a takarítását, ugyanis nagyobb 
felhőszakadáskor az a legfontosabb, hogy a 
csapadékvíz minél hamarabb eljusson a zá-
portározóba, illetve onnan a Dunába. 

Rozmaring Sándor alpolgármester az ES 
TV-nek azt mondta, “2024-ben a Váci Városfej-

Két új kisteherautóval kezdi
a tavaszi munkát a Városfejlesztő

A helyi sajtónak az egyik felajánló, Zomborka 
Márta muzeológus idézett a tartalomból. Vác 
Város Levéltára sok esetben felajánlások útján 
jut hozzá a várostörténeti szempontból je-
lentős kordokumentumokhoz. Tavaly nyáron 
például egy padlásról kerültek elő a Vác és 
Vidéke Ipartestület 1887 és 1934 között ve-
zetett testületi jegyzőkönyvei, amelyek nagy 
valószínűséggel Quell Rudolf ipartestületi 
elnök, az utolsó váci mamuszkészítő mester 
hagyatékából származnak. 

Egy 1717-1740 közötti püspökváci tanácsü-
lési jegyzőkönyv került a város tulajdonába. 
A Központi Antikvárium árverésén hirdették 
meg a kordokumentumot, amire a váci levél-
tár is felfigyelt. A félmillió forintos kikiáltási 
ár ellenére sem volt kétséges, hogy az intéz-
ménynek meg kellene szereznie a jegyző-
könyvet, amire a pénzt a múzeumi egyesület 
öt tagja ajánlotta fel. Az erről szóló adomány-
levelet kézjegyükkel is ellátták. 

A Vác történetét megíró Karcsú Antal Arzén 
is hivatkozott az 1700-as évek első felében 
készült jegyzőkönyvre, amelynek egy időre 
nyoma veszett. Vác Város Levéltárának igazga-
tója az előkerült relikviával kapcsolatban arról 
beszélt, hogy találtak benne frissebb bejegy-
zéseket is.

“Eltűnt ez a kötet, nem tudtunk róla, nem le-
hetett tudni, hogy hol van. Közgyűjteménybe, 
levéltári őrizetbe nem került. Mi vagy a Pest 
Megyei Levéltár soha nem vette állományba. 
Nem lehetett tudni, hogy hova került ez a kö-
tet. Viszont azt látni, hogy az eredeti bejegyzé-
sek után még vannak olyan cédulák, amelyek 
biztos, hogy a 20. században keletkeztek” 

- fogalmazott Horváth Ferenc. Az 1717-1740 
közötti püspökváci tanácsülési jegyzőkönyv 
anyagát a váci levéltár digitalizálja, és feltölti 
a honlapjára.

A levéltárnak nincsen külön költségvetési 
sora a hasonló relikviák beszerzésére, ezért vá-
sárolták meg adományból a dokumentumot. 

Árverésen került a váci levéltár 
tulajdonába a 300 éves relikvia
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Vác adott otthont a Magyar Utazási Irodák Szövetsége éves közgyűlésé-
nek. Az eseményt a helyi turizmusért felelős Vác és Környéke TDM Non-
profit Kft. közösen szervezte a Váci Egyházmegyével. A MUISZ mintegy 
száz tagját vendégelték meg a Püspökvác Látogató- és Rendezvényköz-
pontban. A város bemutatásával egybekötött konferencia célja az volt, 
hogy az utazási csomagokat összeállító irodák képviselőivel megismer-
tessék Vác látnivalóit. A Vác és Környéke TDM ügyvezetője kiemelt fon-
tosságúnak nevezte, hogy az eseményt megrendezhetik.

“Ez nagyon nagy dicséret a városnak. Az országban az összes város 
ezért hajt és teper, hogy egyszerre oda tudják hívni az utazási irodá-
sokat, hiszen ők oszlopos tagjai a turizmusnak.Ők azok, akik tulajdon-
képpen a csomagokat összeállítják, milyen termékek,  milyen városok 
kerülnek bele, tehát ez rendkívül fontos a jövő számára” - fogalmazott 
Kelecsényi Ágnes.

A konferencia és a közgyűlés előtt a résztvevőknek két órás városi 
sétát szerveztek, ezalatt megtekintették a Püspöki Palotát, a felújított 
Székesegyházat, valamint a májusban nyitó kilátó egy részét is bejár-
hatták. A TDM ügyvezetője elmondta: Az ehhez hasonló látogatásnak 
köszönhető, hogy élénkül Vác turisztikai forgalma.

„Egyik oldalon ez egy hosszú távú dolog, mert mindig előre, egy-két 
évre dolgoznak az irodák. Tulajdonképpen nekünk az volt, két-három év-
vel ezelőtt indítottuk el ezt a nagyon erőteljes marketingkommunikációt 
a szakma felé is, hogy Vác felkerüljön a turisztikai palettára. Tehát gon-
doljanak rá, ez volt a legeslegelső lépés.” - mondta el Kelecsényi Ágnes. 

Vácon tartotta éves közgyűlését a Magyar Utazási 
Irodák Szövetsége

közélet

Sokszor hallani, hogy a civilek valahol valami-
lyen ügyért dolgoznak. Mit jelent ez valójá-
ban? Önkéntes segítő tevékenységről van szó. 
Egyesületek, alapítványok fogják össze azokat 
az embereket, akik szabadidejükben rendsze-
resen dolgoznak a számukra fontos ügyekért. 

Az adózás szezonja nemcsak a kötelezett-
ségről szólhat, hanem arról is, hogy egy apró 
gesztussal segítsünk a helyi közösségeken 
- hívta fel a figyelmet Jess Kinga. A belvárosi 
képviselő azt mondta: A személyi jövedelem-
adó 1%-os felajánlása lehetőséget ad arra, 
hogy pénzbeli ráfordítás nélkül is támogassuk 
a civil szervezetek munkáját. Vácon közel 140 
alapítvány és egyesület működik, amelyek 
oktatási, kulturális, sport, egészségügyi, állat-
védelmi vagy családvédelmi témákban végez-
nek kiemelkedő munkát.

Országos statisztikák mutatják, hogy az 
adózók csupán töredéke rendelkezik szemé-
lyi jövedelemadója 1%-áról. A felajánlására 
2025-ben május 20-ig van lehetőség, elektro-
nikusan és papír alapon is megtehető a Nem-
zeti Adó- és Vámhivatal honlapján elérhető út-
mutató segítségével. A felajánlás során fontos, 
hogy pontosan adjuk meg a támogatni kívánt 
szervezet nevét és adószámát.

Jess Kinga hangsúlyozta: “Vác Város Ön-
kormányzata kiemelt figyelmet fordít arra, 
hogy segítse a civil szervezetek és az adózók 
összekapcsolását. A Váci 1% Facebook-oldalon 
rendszeresen bemutatkoznak a helyi alapít-
ványok és egyesületek, hogy közelebbről is 
megismerhessük munkájukat, és eldönthes-
sük, melyik szervezetnek ajánljuk fel támoga-
tásunkat.”

Városi kezdeményezés a helyi civilek támogatásáért

Egész napos programokkal, ehető vadnövénnyel, rovarevős workshop-
pal és lekvárversennyel is várja az érdeklődőket az idei Zöld Fesztivál. A 
harmadik alkalommal megszervezett környezettudatos rendezvény cél-
ja a helyi és a környezetbarát termékek, szolgáltatások népszerűsítése. 
A szervezők közlése alapján a fesztivál idén a gasztronómiát, a fenntart-
ható konyhát helyezi előtérbe.

Újítás, hogy a Magyar Kerékpárosklub Dunakanyar I bike Vác bringás 
felvonulása a Fesztivál társrendezvénye lesz, csakúgy, mint a véradás a 
Városházán. A négylábúak sem hiányoznak az egész napos programso-
rozatról. A Zöld Menedék Alapítvány tart majd kutyabemutatót az álta-
luk gondozott állatokkal.

A rendezvényt április 27-én 10 órától tartják a főtéren, a szervezők 
szerint egész napos elfoglaltság lehet az érdeklődők számára. Rossz idő 
esetén alternatív helyszín nincs, esőnap van; zord időjárás esetén má-
jus 11-én vasárnapra teszik át a fesztivált.

Rovarkóstoló és ehető vadnövények a váci főtéren



A váci iskolákban március 14-én pénteken le-
zajlottak az 1848-49-es ünnepségek. Az összevont 
megemlékezést hagyományosan szervező Juhász 
Gyula Általános Iskola az eső miatt nem a Petőfi 
ház előtt tartotta meg a rendezvényét, hanem az 
intézmény tornatermében, ahol Inotay Gergely al-
polgármester köszönte meg a diákok műsorát. Az 
ünnepséget követően a diákok és a városi általá-
nos iskolák képviselői kivonultak a Petőfi házhoz, 
ahol koszorúkat helyeztek el a forradalom költőjé-
nek márványtáblájánál. 

A Landerer emléktáblánál a helyi sajtó képvi-
seletében a Váci Napló egykori tulajdonos-főszer-
kesztőjének, Furucz Zoltán lányának írását olvas-
ták fel. Furucz Anita az ünnep alkalmából a helyi 
újságírás fontosságáról értekezett. Azt emelte ki, 
hogy a sajtószabadság nemcsak jog, hanem fe-
lelősség is. “Édesapám mindig azt mondta: „Úgy 
írj bárkiről, hogy az másnap szembejöhet veled 

Vác utcáin!” Ez a bölcsesség szerinte különösen 
fontos a helyi újságírásban, ahol a sajtómunkások 
és az olvasók egy közösségben élnek, és naponta 
találkozhatnak egymással. Az írásban sajnálatát 
fejezte ki azzal kapcsolatban, hogy Vác nevét hasz-
náló oldalakon manapság “egyre gyakrabban ta-
lálkozunk olyan írásokkal (...), amelyek nem tart-
ják szem előtt ezt az elvet. Ezek a cikkek gyakran 
politikai érdekeket szolgálnak, és figyelmen kívül 
hagyják a helyi közösség értékeit, történelmét és 
mindennapi életét. Ennek következtében olyan 
tartalmakat közölnek, amelyek megosztják, dü-
hítik és egymás ellen uszítják a váciakat. Ez nem 
szolgálja a közösség érdekeit, és ellentétes a saj-
tószabadság valódi szellemével.” Furucz szerint a 
szabad sajtó feladata az objektív tájékoztatás mel-
lett a hatalom ellenőrzése a közösség értékeinek 
tiszteletben tartásával. Gondolatait azzal zárta, 

hogy ”a sajtószabadság nemcsak jog, hanem fe-
lelősség is!”

Az önkormányzat ünnepi rendezvényei dél-
után a Kossuth szobornál kezdődtek, ahol a Váci 
Ifjúsági Fúvószenekar rezesei fújtak gyülekezőt. A 
huszárok díszsora előtt a Reménység szavalóver-
senyének győztese, Szegner Tamás, az I. Géza Ki-
rály Technikum tanulója szavalta el a Nemzeti dalt. 

Az eső miatt a koszorúzást követően a Madách 
Imre Művelődési Központban folytatódtak a prog-
ramok. Ünnepi beszédében Lakatos-Tombácz 
Ádám, a Madách Gimnázium igazgatóhelyettese 
azt hangsúlyozta, hogy a szabadság és a nemzeti 
önrendelkezés nem csupán történelmi fogalmak, 
hanem élő eszmék, amelyek mindannyiunk fele-
lősségét jelentik. 

“Ma, 2025-ben másfajta harcot vívunk. nem 
fegyverrel, hanem tudással, közösségi összefogás-
sal és elhivatottsággal dolgozunk azért, hogy egy 

jobb és igazságosabb jövőt építsünk. Tanárként, 
diákként, városlakóként mindannyiunknak meg-
van a maga felelőssége ebben a folyamatban” - 
mondta a pedagógus.

A beszédet követően az Entitás Csoport lépett 
színpadra, ők dalokkal, versekkel emelték az ün-
nep hangulatát. Utánuk a Váczi Néptáncegyüttes 
tagjainak a műsorát láthatták a megjelentek. 

Az ünnepi előadást követően az önkormányzat 
nevében Kiss Zsolt és Inotay Gergely alpolgár-
mesterek,  valamint Rosta Zoltán, a Mi Hazánk 
önkormányzati képviselője koszorúzott az 1848-
49-es ligeti emlékműnél. Ezután átvonultak a 49-
es honvédsírokhoz, ahol főhajtással tisztelegtek a 
magyar szabadság harcosainak obeliszkje előtt. 

Rétvári Bence, a térség országgyűlési képvi-
selője a Fidesz-KDNP helyi szervezetei által ren-
dezett ünnepi megemlékezésén osztotta meg a 
forradalommal kapcsolatos gondolatait a Piarista 
Kilátó Központban. Az államtitkár idézte Jókai Mór 
március 15-e jelentőségéről szóló gondolatát: 
„Tartsátok tiszteletben a napot, melyen a nép sza-
va először megszólalt! Március 15-e az, írjátok föl 
szívetekbe, és el ne felejtsétek! A magyar nemzet 
szabadsága e naptól kezdődik.”
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március 15.

Így emlékezett Vác
az 1848-49-es forradalom
és szabadságharc hőseire
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Március 15.

Két váci kötődésű művész munkáját is elis-
merték március 15. alkalmából. Bogányi Tibor 
Liszt Ferenc-díjban részesült, Toldi Tamás pe-
dig Magyar Ezüst Érdemkereszt polgári tago-
zat kitüntetést vehetett át.

Az idén 50 éves Bogányi Tibor gordonkamű-
vészi diplomáját megszerezve tanulmányait a 
finnországi Sibelius Akadémián, vendéghall-
gatóként pedig a párizsi Conservatoire-ban 
folytatta. 28 évesen kinevezték a Turkui Szim-
fonikus Zenekar vezető karmesterévé, 2006-
tól hat éven át dirigálta a Lappeenranta Városi 

Zenekart, 2011 óta a Pannon Filharmoniku-
sok, a 2018/2019-es évadtól pedig a finnor-
szági Pori város szimfonikus zenekarának is 
vezető karmestere. 2017-ben a karmesteri és 
csellóművészi tevékenységének elismerése-
ként a Magyar Arany Érdemkeresztet vehette 
át. Bogányi stílusát a művészi sokszínűség és 
virtuóz interpretálás jellemzi; kiemelkedően 
magas szinten mozog az opera és szimfoni-
kus repertoár világában, együttműködve a 
világ vezető zenekaraival és művészeivel.

Toldi Tamás énekes-dalszerző rendszeresen 
koncertezik Vácon. Az elmúlt két évtized során 
olyan előadóknak írt dalokat, mint Varga Mik-
lós, Hevesi Tamás, Horváth Charlie, Keresztes 
Ildikó, Szűcs Judith és Pataky Attila. Vác mel-
lett Esztergom és Dunakeszi imázsdalának 
szövegét is ő jegyezte. 2023-ban ő írta Pálin-
kás Gergellyel közösen a Ferenc pápa látoga-
tásának tiszteletére írt Magyar fohászt.

Dr. Galántai Gyöngyi neurológus szakorvos, 
a váci kórház főorvosa a fogyatékkal élő honfi-
társaink körében több évtizede elhivatottan 
végzett gyógyító tevékenysége elismerése-
ként a Magyar Arany Érdemkereszt Polgári 
Tagozat kitüntetést vehette át.

Három váci kötődésű kitüntetés
a nemzeti ünnep alkalmából

Ritkán látott együttállással indult a Váci 
Tavaszi Fesztivál: A nyitó esemény idén a Vác 
950 rendezvénysorozathoz kapcsolódó Bogá-
nyi-koncert volt, amelyen mind a négy test-
vér szerepelt. Bogányi Bence fagottművész, 
Bogányi Bernadett  fuvolaművész,  Bogányi 
Gergely Kossuth-díjas zongoraművész és Bo-
gányi Tibor  Liszt Ferenc-díjas csellóművész, 
karmester adta elő többek között Brahms, 
Bach és Dvořák műveit, valamint a testvérek 
saját szerzeményeit is. Fellépett Clara-Dent 
Bogányi is a Piarista Gimnázium dísztermé-
ben megrendezett koncerten. Hosszas egyez-
tetést igényelt, hogy a ritka esemény létrejö-
hessen: a világ számos pontján fellépő, váci 
illetőségű Bogányi testvérek már egy évvel 
ezelőtt beírták naptárukba a fellépés dátumát.

A négy váci testvér édesapja, a 2023-ban 
elhunyt  Bogányi Tibor  23 éven át tanított a 
váci Bartók Béla Zeneiskolában, vezette a váci 
Harmónia Kórust, ennek köszönhetően pedig 
generációk zenei műveltségét alapozta meg. 

Március és április kulturális eseményeinek 
nagy részét a Tavaszi Fesztivál programjai 

adják Vácon. Lesznek húsvéti programok is, 
eljön Vácra a Süsü és a nagy sikerű Bing nyu-
szi Show. Vecsei H. Miklós, Radnóti-estjével 
érkezik Vácra, Dolák-Saly Róbert előadására is 
szép számmal fogynak a jegyek – sorolta Laczi 

Sarolta, a Madách Imre Művelődési Központ 
igazgatója az ES TV-nek. A fesztivál programfü-
zetét az intézmény honlapján is megtalálják 
az érdeklődők, jegyeket pedig a jegypénztár-
ban vásárolhatnak a kiválasztott előadásokra. 

Egy színpadon a négy Bogányi-testvér - 
megkezdődött a Váci Tavaszi Fesztivál
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Nyáron nyílhat a német 
multi harmadik, kisváci 
üzlete 

Várhatóan a nyár folyamán nyitja meg új váci áruházát a Lidl 
Magyarország. A vállalat lapunk megkeresésére azt írta, hogy 
egy új üzlet megnyitását minden esetben piackutatás előzi 
meg. Ennek eredménye alapján döntöttek arról, hogy a projek-
tet megvalósítják.

A vállalat a harmadik áruház megnyitásával alapvetően új vá-
sárlók elérését tervezi, miközben számol azzal is, hogy ezáltal te-
hermentesíti a meglévő két, deákvári, illetve alsóvárosi üzletet.

Októberben Molnár Nándor, a Gazdasági és Városfejlesztési 
Bizottság elnöke a közösségi médiában írt arról a beruházóra hi-
vatkozva, hogy a Dunakanyar Autócentrum egykori épületénél 
tavasszal nyithat meg egy új Lidl. Hangsúlyozta: „A környezeti 
kármentesítést korrekten elvégezték, a szennyezés forrását je-
lentő 1-1 darab üzemanyag, illetve fűtőolajtartályt kiemelték, 
a szennyezett talajt kicserélték, és elkészült a szivárgó és mo-
nitoring rendszer is. Tették mindezt a környezet számára szinte 
észrevétlenül, amit az emberek azzal honoráltak, hogy semmi-
féle bejelentést nem tettek, és türelmesen viselték a bontással 
mégis csak együtt járó terhelést.”
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Amikor már minden önismereti utat 
bejárt az ember, feldolgozta a trau-
máit, megértette az élet útját, levált a 
szülőktől, felnevelte a belső gyereket, 
szakított, meggyászolt, elvált, akkor 
érjük el ezt a létállapotnak nevezett 
valamit: a SEMMIT.

Azt gondolnánk, ez egy könnyű ál-
lapot. Korántsem. Most indul még 
csak az új életünk. Felépíteni ma-
gunkat. Nem is akárhogyan. A semmi 
állapotából. Pont ez a cél. Ez hozza a 
megoldást a felismeréshez, hogy ma-
gunkban kell keresnünk a megszelí-
dítésének a módját. A folyamat belül 
zajlik a láthatatlanban. Tisza Kata 
könyve nem csak terápiás jellegű 
olvasmány. Felismerések sorozatát 

tartalmazza ez a novellaszerű, apró 
fejezetekre bontott regény. Egy tanul-
mány arról, hogyan épülünk sejtről 
sejtre fel a semmiből, s leszünk élet-
tel teli emberek. Különösen magával 
ragadóak az érzékeny témájú feje-
zetek. Sokszor elérzékenyültem. De 
tetszettek a humoros pillanatok, az 
izgalmas részek is. Nem unatkoztam 
egy percet sem. Garantálom, hogy Ön 
sem fog! Kata teljesen elvarázsol!

Benkó Lászlóné könyvtáros

KÖNYVAJÁNLÓ: Tisza Kata -
A semmi megszelídítése

Katona Lajos Városi Könyvtár: Vác, Budapesti főút 37. 
Tel.: 06-27-311-335, 316-335, 319-262 - Olvasószolgálat: 06-30-870-2899 
Gyermekkönyvtár: 06-30-870-2900 - Email: klvk@konyvtar.vac.hu 
Hosszabbítás: kolcsonzo@konyvtar.vac.hu, gyermekkonyvtar@konyvtar.vac.hu

A hónap fotója: Ocskay Márton



GYÓGYSZERTÁRI ÜGYELET

A - Deákvári Gyógyszertár: Vác, Deákvári főtér 30., 06 - 27/510-805;
B - Központi Gyógyszertár: Vác, dr. Csányi L. krt. 46., 06-27/501-630; 
C - Vácz Remete Gyógyszertár: Vác, Magyar u. 3., 06-27/305-997; 
D - Gyöngyvirág Gyógyszertár: Vác, Széchenyi u. 3., 06-27/303-343; 
E - Kisváci Szent Gellért Gyógyszertár: Vác, Papp Béla u. 10., 06-27/306-190; 
F - Váci Levendula Gyógyszertár: Vác, Sas u. 1/a., 06-27/301-367; 
G - Benu Gyógyszertár Vác: Vác, Zrínyi u. 9., 06-27/501-385; 
H - Fekete Kígyó Gyógyszertár: Vác, Széchenyi u. 37., 06-27/312-338; 
I  - Alsóvárosi Gyógyszertár: Vác, Zöldfa u. 25., 06-27/311-157 

FOGORVOSI ÜGYELET:
A váci és Vác körzeti hétvégi fogászati ügyeletek megszűntek!

Legközelebbi ingyenes ügyelet: Budapest, VIII. ker. Szentkirályi u. 40.
Tel.: 06-1-317-6600

HÁZIORVOSI ÜGYELET:
minden esetben ELŐSZÖR hívja a 1830-as telefonszámot! Hétköznap 

16-22 óra között és hétvégén, illetve ünnepnapokon 8-14 óráig háziorvosi 
ügyelet működik Vácon. 22 és 8 óra között, illetve hétvégén, valamint 

ünnepnapokon 14 óra után a mentőszolgálat működtet sürgősségi ügyeletet, 
ahol háziorvosi vagy mentőtiszti, sürgősségi ellátást kaphat.

A felnőtt ellátás a Váci Mentőállomáson történik: Vác, Mentős köz 1.
A gyermekeket a szakrendelő 2. emeletén (R243) látják el:

Vác, Argenti Döme tér 1-3.
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Információ
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Vácott született váci lakosok
Fehér Tamás és Gyürky Krisztina gyermeke: Levente 
Dénes Péter és Ottmájer Enikő gyermeke: Dániel 
Füvessy Bálint és Szekeres Judit gyermeke: Mátyás 
Máté Attila és Pupos Veronika gyermeke, András 
Katonka Zsolt és Vizoviczky Éva gyermeke, Balázs 
Havas Balázs Gábor és Béki Bernadett gyermeke, Dominik 
Örkényi Márk és Szekeres Odett Lilla gyermeke, Merse 
Kassovicz Artúr Gergely és Fekete Éva gyermeke, Péter 
Viktor Zsolt és Dudinszky Fanni gyermeke, Zsombor 
Baranyi Tamás és Busai Krisztina gyermeke, Benjámin 
Ocsenás Kristóf és Szilágyi Zsófia gyermeke, Csenge 
Kákonyi Dávid és Schvajda Réka gyermeke, Hanga 
Bulejka Krisztián és Ruska Laura gyermeke, Nolen Borisz 

Házasságot kötött váciak
Simon Mihály és Fésüs Martina Ágnes 
Berczelly Balázs és Simon Krisztina

Elhunyt váciak
Az elmúlt hónapban 32 váci lakos személy hunyt el 
városunkban.

Anyakönyvi hírek

2025. ÉVI VÁSÁR NAPTÁR
2025. évben Vác városában a vásártér területén

megrendezésre kerülő vásárok időpontjai:

Vásár időpontja Nyitva tartás Vásár jellege

április 20. 6-13 óráig Országos állat-és kirakodóvásár
május 18. 6-13 óráig Országos állat-és kirakodóvásár
június 15. 6-13 óráig Országos állat-és kirakodóvásár 
július 20. 6-13 óráig Országos állat-és kirakodóvásár
augusztus 17. 6-13 óráig Országos állat-és kirakodóvásár
szeptember 21. 6-13 óráig Országos állat-és kirakodóvásár
október 19. 6-13 óráig Országos állat-és kirakodóvásár
november 16. 6-13 óráig Országos állat-és kirakodóvásár
december 21. 6-13 óráig Országos állat-és kirakodóvásár

Heti állatvásár: minden hét péntek
Nyitva tartás: nyári időszakban 6-11 óráig, 

 téli időszakban 7-11 óráig. 

Az dőpontok tájékoztató jellegűek.
Minden érdeklődőt szeretettel várunk rendezvényeinken!

Vác Város Önkormányzat Gazdasági Hivatala
Telefon: +36 30 568 6807, e-mail: ghvac.vasarter@gmail.com

facebook.com/váci vásár

Vác Város Önkormányzat elérhetősége

2600 Vác, Március 15. tér 11.
Tel: 06-27-513-400, Fax: 06-27-513-414

Zöld szám: 06-80-890-020

Matkovich Ilona Zsuzsanna polgármester
Kiss Zsolt János alpolgármester

Inotay Gergely Ábel alpolgármester
Rozmaring Sándor Márton

társadalmi megbízatású alpolgármester

Dr. Zsidel Szilvia - jegyző
Dr. Grmela Judit - aljegyző

Hivatal fogadónapjai:
Hétfő: 14:00 - 18:00 óráig

Szerda: 8:00 - 12:00 óráig és 13:00 - 16:00 óráig
Ebédidő: 12:30 - 13:00 között minden nap
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SZÓRAKOZÁS

KISZÁRAD

BOSSZÚS
INDULAT-

SZÓ

BECÉZETT
LAJOS

ELEKTROMOS
ENERGIA-
ELOSZTÓ
HÁLÓZAT
ELEME

TEMPLOMI
ÜLŐHELY

GERMÁN
EREDETŰ
NŐI NÉV

DÉVA FELE!

DOKTOR,
RÖVIDEN

DÉLIBÁB
HATÁRAI!

FURFANGOS
...;

PETŐFI-VERS

RAGADOZÓ

ANGOL
NÉVELŐ

LÁNGOL
CSOKOLÁDÉ-

FAJTA
ÉGITEST

KÖRNYEZET
... FEJ; SZO-
MORÚSÁGOT,

ALÁZATOT
JELENTHET

IDE-ODA
SZALAD

FÉMHARANG
ÁLLATOK

NYAKÁBAN
ROVÁSÍRÁS

BETŰJE
ÉTKEZÉSHEZ
HASZNÁLT

BÚTOR

JELENÉS
KEZDETE!

BEKÖVET-
KEZIK

PÓTHA-
TÁRIDŐ

SKATULYA
FLUOR

... TARDA;
TÚZOK

LATIN NEVE
GYÜMÖLCSÖT

SZÁRÍTÓ

FÉMLEMEZ
... TRIXI;
SZÍNMŰ-
VÉSZNŐ,

SZUBRETT
MÁSSAL

ELFOGADTAT
SEPRŰ
ALAP-

ANYAGA

EGYKORI
RÁDIÓMÁRKA

A FOCI-VB
KUPÁJA VOLT

NEM VALÓS
VELŐS

MONDÁS
JUTTAT

MEGFEJTÉS

SZÓBESZÉD

JOULE
HAJDÚ-
BIHAR

VÁRMEGYEI
KÖZSÉG

FOGVA-
TARTÁS

KÖZÉPEN
KILÉP!

RIGOLYA,
SZESZÉLY

KETTŐS
BETŰ

EMERITUS,
RÖVIDEN

ORSZÁG
HATÁRAI!

ABOS
CENTRUMA!

CÉRIUM
VEGYJELE

SZARVASFAJ

KOPÍROZ

RÉGI
BOROGATÓ-

SZER
KÖR

SUGARA

LEGYENGÜ-
LÉSSEL JÁRÓ
BETEGSÉG,

RÉGI SZÓVAL

BOLYGÓ,
METEORIT

Az előző lapszámunk nyertese: Ébényi Zsuzsanna.
Februári feladványunk megfejtése: Csörögefánk.
Márciusi feladványunk: Húsvétkor ezt mondják a fiúk a lányok-
nak.

A megfejtést 2025. április 15-ig várjuk a vacihirnok@estv.hu 
e-mail címre, vagy a 2600 Vác, Kossuth utca 21. címre. A helyes 
megfejtők között a Váci Dunakanyar Színház két darab színház-
jegyét sorsoljuk ki.

Keresztrejtvény

HIRDETMÉNY

Vác Város Önkormányzat Képviselő-
testülete 2025. február 19.-i ülésén

az alábbi rendeleteket alkotta:
- 4/2025.(II.25.) rendeletalkotás -

a 2025. évi költségvetésről; 
- 5/2025.(II.25.) rendeletmódosítás 
- a személyes gondoskodást nyújtó 
szociális és gyermekjóléti ellátások 

igénybevételéről es a fizetendő térítési 
díjakról szóló 11/2021.

(II.18.) rendeletről;

A rendeletek Vác város honlapján, 
valamint a Váci Polgármesteri 

Hivatal Jegyzői Kabinetének 128. sz. 
irodájában is megtekinthetők.



Nyolcvan fotós, érdeklődő vett részt az első Dunakanyar Fotós Szakmai Es-
ten. A Piarista Kilátó Központban megtartott eseményen mini workshopok, 
beszélgetések várták az érdeklődőket. Szaniszló Róbert főszervező azt írta, 
hogy a régió minden szegletéből érkeztek. A nemzetközi szinten is ismert 
fotós a Váci Hírnöknek arról beszélt, hogy:

“Ez a nagyszerű esemény nem jöhetett volna létre a Camera Kft. és Ca-
non Magyarország nélkül, akik szakmai partnerei voltak az eseménynek”. 
Köszönetet mondott a rendezvénynek helyet adó Piarista Kilátó Központnak 
az esemény befogadásáért. A főszervező a váci Forte Fotóklubból Mojzes Pé-
ternek és Dudás Józsefnek, valamint az ugyancsak váci Foton Alkotói Körből 
Kosztolányi Bencének, Csécsei Dávidnak és Kevevári Zoltánnak, a szakmai 

“fotósarkok” megálmodóinak is megköszönte a szervezésben nyújtott segít-
séget.

“Az eredeti cél egy olyan szakmai est/esemény létrehozása volt a váci és 
Vác-környéki fotósok számára, ahol szervezettől, klubtól és tapasztalattól füg-
getlenül megtalálhatják az érdeklődésüknek megfelelő témát, és ezek men-
tén párbeszédek, szakmázások, új együttműködések alakulhassanak ki.”

Bár a rendezvény partnere a Canon Magyarország és a Camera Kft. volt, 
Szaniszló szerint “annak sem kellett a sarokban ülnie, aki egy másik márka 
termékét használta, mert ha hozta a gépét, tudott csatlakozni bármelyik fog-
lalkozáshoz.”

A rendezvényen előadást tartott Kondella Mihály, szakmai berkekben is 
jól ismert esküvőfotós. “Olyan betekintést tudott adni az érdeklődők számá-
ra az esküvő fotózás világáról, ami, azt hiszem, egyedülálló volt. Olyan ku-
lisszatitkokat árult el vetített képes előadása közben, amelyek minden fotós 
számára hasznosak voltak” - fogalmazott a főszervező, aki szerint az esemény 
iránti érdeklődés várakozáson felüli volt. 

A szervező azt ígéri, hogy lesz folytatás, és bízik abban, hogy az erős kezdés 
után legközelebb is olyan eseményt szervez, amely minden váci és környék-
beli fotósnak hasznára válik.

A Piarista Kilátóban
találkoztak a régió fotósai
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A programok ingyenesen látogathatók! 
A műsorváltoztatás jogát fenntartjuk!
További információk és tavaszi programok: www.visitvac.hu
Szervező:

10.00-14.00 Vác Városi Idősügyi Tanács szervezésében Egészségügyi szűrés a váci lakosság részére.

2025. május 1.

HandaBanda zenekar gyerekkoncertje10:00

11:00

12:00

14:00

15:00

16:00

17:00

18:00

Obsitos Dalárda és Dalkör

„Jó ebédhez szól a nóta! - Faludi Szilvia nótaműsora

Dunakanyar Fúvósegyüttes

Táncshow A TÁNC VILÁGNAPJA alkalmából

Sztárvendég: Gergely Róbert

A nap folyamán: Utazó Játéktár, lufihajtogató, arcfestés és 
csillámtetoválás várja a gyermekeket.

Közreműködnek: Helyi tánciskolák növendékei

Táncshow A TÁNC VILÁGNAPJA alkalmából
Közreműködnek: Helyi tánciskolák növendékei

Utcabál a Derby zenekarral

majalis25_A4_press.pdf   1   2025. 03. 19.   15:08:37




